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This paper sets out to examine the relationship between democracy,
sovereignty and identity in contemporary Quebec. First, the sovereignty
project is interpreted in relation to how modernity was understood in
Quebec in the 1960s. Secondly, the individualization process serves as
a starting point for understanding the identity transformations and

their effects on democracy and the sovereignty project in the Quebec of
the 1980s. Under what conditions is the linking of the community

desire (identity) and democratic desire (autonomy) likely to come
about? Following the course of the sovereignty project, the author
attempts to better understand the complexity of links between
democracy and identity within democratic modernity.

Ce texte s'interesse a etudier le rapport, dans le Quebec contemporain,
entre democratie, souverainete et identite. Le projet souverainiste est
premie-rement interprete en regard de la facon dont on a interprete la
modernite dans le Quebec des annees 1960. Dans un deuxieme temps,
le proces d'individualisation sert de point d'appui pour comprendre les
transformations identitaires et ses effets sur la democratie et le projet
souverainiste dans le Quebec des annees 1980. Sous quelles conditions
I'arrimage entre le desir communautaire (identite) et le desir
democratique (autonomie) est-il susceptible de se realiser? A travers le



parcours du projet souverainiste quebecois, I'auteur cherche ici a mieux
comprendre la complexite des liens, au sein de la modernite
democratique, entre democratie et identite.



